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SESSIÓ: GRUP DE TREBALL DE LA BICICLETA DEL PACTE PER LA MOBILITAT 

Dia: dijous 15 de desembre 2022 Hora: 18:00 h Lloc: Sala EU, Diagonal, 240, pl 2a, 
Sala Barcelona 

 
Assistència: 
 

Ajuntament (4): 
Adrià Gomila, director d’Estratègia de la 
Mobilitat 
Valèria Bartra, departament d’Estratègia 
de la Mobilitat 
Francesc Roma, departament de 
Participació de l’àrea d’Ecologia Urbana 
Josep-Lluís Melero, departament de 
Participació de l’àrea d’Ecologia Urbana 

Altres administracions (3): 
Faustino Corchero, Cap Unitat 
Bicing, BSM 
Marc Vila, Institut d’Estudis 
Regionals i Metropolitans de 
Barcelona 
Ruth Lamas, AMB 
 

Ciutadania, entitats i col·lectius (11):  
Ernest Torquet, Born Bike Tours Barcelona 
Chris Severin, Maragall respira 
Genís, Eixample respira 
Marta Casar, BACC 
Alba Rey, RACC 
Borja Martínez-Sanz, Barcelona CicloTour 
Pere Serrasolses, Biciclot, SCCL; 
Somecologistica 
Pablo Gómez, Bicitours BCN 
Jairo Camillo, Barcelona eBikes 
Sandra Llopart, Alcaldia bicicleta 
María Elisa Ojeda, Comoba 

Nombre total de persones assistents: 18 

 
Ordre del dia: 
 

 
- Seguiment projectes carrils bici 
- Itineraris ciclistes a Pl. Glòries 
- Torn obert de paraules 

 

 
Desenvolupament de la sessió: 
 

Obre la sessió Adrià Gomila explicant els temes que es tractaran: les propostes d’itineraris ciclables que s’han de 
fer a la Pl. de les Glòries,  la presentació dels projectes de nous carrils bici a la ciutat i algunes propostes 
d’aparcament per a bicicletes.  
 
Es pot consultar la presentació mostrada al següent enllaç: Grup de Treball de la Bicicleta 15/12/22 
 
Comença Valèria Bartra presentant el plànol general de Mobilitat on es mostren els carrils bici que arriben a la 
plaça de les Glòries. Dins del parc no hi haurà carril bici pròpiament sinó espais segregats per vegetació i mobiliari. 
Els itineraris d’espai ciclable es creuen entre ells i amb els fluxos de vianants i s’indicaran amb senyalització 
específica. A l’entrada del parc s’interromp el carril bici: els ciclistes han de trobar el seu pas i perden la prioritat. 
 
Els assistents interrompen repetidament l’exposició per expressar la seva disconformitat amb aquesta situació, ja 
que consideren que els carrils bici no s’han de tallar. Adrià Gomila explica que cal trobar un compromís pel parc de 
les Glòries que per la seva mida no serà un parc qualsevol i en ell es creuen diversos itineraris ciclistes. Es per això 
que es pensa en una senyalització específica. Les entitats abunden sobre la difícil coexistència entre els itineraris 
ciclables i la utilització de l’espai com a parc perquè es produiran greus interferències amb els vianants i es reclama 

http://www.barcelona.cat/
https://www.barcelona.cat/mobilitat/ca/16-de-desembre-de-2022-grup-de-treball-de-la-bicicleta-del-pacte-la-mobilitat
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un recorregut propi sense travessar el parc igual que tenen els cotxes. Aquest intercanvi es perllonga durant una 
bona estona sense que es modifiquin els respectius plantejaments. 
 
Adrià Gomila indica que es treballaran els següents aspectes a la plaça (en els àmbits executats, els que es troben 
en execució i els que estan fase de redacció de projecte): 

- Elements de senyalització per identificar amb claredat els espais ciclables 
- Reforç de senyalització per pèrdua de prioritat del ciclista en els punts d’intersecció 
- Modificació del projecte en els àmbits amb major confusió per seguiré els itineraris 

 
Tot seguit es passa a la presentació d’altres projectes de nous carrils bici. Valèria Bartra reprèn la paraula i exposa 
els nous trams previstos, que són:  
 
1)AVINGUDA DIAGONAL(EMPRESARIALS-PARC DE CERVANTES) 

Al tram entre la zona d’intercanvi Zona Universitària i l’àmbit Parc Cervantes, es destina tot l’espai de calçada 
lateral muntanya a calçada per a bici. Això dona continuïtat, en quant a concepte,  al tram ja executat entre 
Pius XII i empresarials. La terciana actualment d’ús compartit entre vianants i bicicletes queda exclusivament 
per a vianants. 
 
2)VIA AUGUSTA (LAFORJA-GANDUXER) 

Aquest eix de carril bici té trams amb condicionants, necessitats  i morfologies diferents. La definició de la 
secció projectada ha tingut en compte les particularitats en cada tram com per exemple les  calçades laterals 
entre Laforja i Pl. Molina, el propi àmbit de Plaça Molina i la zona de l’IES Menéndez Pelayo. 
 
3)VIA AUGUSTA (GANDUXER-DOLORS MONTSERDÀ) 

Aquest eix de carril bici té trams amb condicionants, necessitats  i geometries diferents. La definició de la 
secció projectada ha tingut en compte les particularitats en cada tram com per exemple la Pl. Orient, la cruïlla 
Hort de la Vil.la i  les  calçades laterals entre Hort de la Vila i Dolors Montserdà 
 
4)GRAN VIA (Pl ESPANYA-MINERIA) 

Aquest eix de carril bici té trams amb geometries diferents. La definició de la secció projectada ha tingut en 
compte les particularitats en cada tram com per exemple l’entroncament amb Plaça Espanya i l’àmbit on a  les 
calçades laterals es redueix la secció, degut a les parades de bus del tronc central. En el futur s’allargarà fins a 
la pl. Cerdà. 
 
Després s’estableix un diàleg on les entitats exposen diferents casuístiques existents als trams mencionats i àrees 
properes, com els camions que paren davant del Palau Reial  i es posen a sobre del carril bici. També s’expressa 
l’opinió que el carril de la Via Augusta és massa estret tal com està plantejat. Adrià Gomila addueix la normativa de 
bombers en els trams amb un únic carril de circulació. També diu que cal tenir present les probables conseqüències 
de cara a l’opinió pública per la reducció de carrils de trànsit del projecte.  Parlant del projecte de la Gran Via es 
menciona que un dels extrems quedarà pendent fins que es facin les obres dels ferrocarrils a la Pl. Espanya. Amb 
aquest  motiu s’expressen queixes de que quan hi ha obres mai es pensa en els ciclistes. Queda pendent el tema de 
cóm es connecta la sortida de la Bordeta per anar cap a Pl. Espanya. Alguns dels assistents mostren dubtes davant 
dels canvis de secció del carril atenent a la situació dels contenidors i de les parades d’autobús, que implica la 
coincidència amb cotxes en part del carril. Es fa notar que el pas de cotxes és un carril 30 amb els passos de 
vianants aixecats i que això farà que el tràfic estigui molt restringit. 
 
Finalment es tracta de les propostes d’aparcaments per bicicletes. Es presenten alguns conceptes d’aparcaments  
ja existents o previstos en els següents llocs: 

 ESTACIONS FERROVIÀRIES 

 CENTRES LABORALS 

 CENTRES EDUCATIUS 
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 APARCAMENTS BSM 
 

Per part del públic es pregunta si els aparcaments seran de pagament. La resposta és que als aparcaments 
de BSM si caldrà pagar (bicipark) però als altres en principi no. Els aparcaments de BSM estan destinats a 
convertir-se en centres logístics multimodals. També es demana controlar el nombre de bicicletes de 
companyies de lloguer que ocupen tots els espais disponibles al carrer. La resposta és que existeix la 
possibilitat de regular l’espai públic en aquest sentit i que s’estan recollint dades al respecte. Un assistent 
s’interessa pel carril bici del passeig Maragall. Se li respon que les obres començaran al gener i acabaran al 
juny. El representant de Biciclot mostra inquietud per la renovació del conveni amb Bicihub i per la 
formació dels ciclistes. Adrià Gomila respon que l’ajuntament seguirà fent l’aportació econòmica al Bicihub, 
tot i que considera que no està complint les expectatives de forma que caldrà revisar conjuntament les 
possibilitats per reforçar la seva activitat. 

 
Un cop tractats tots els assumptes, a les 20:45 h es tanca la sessió. 

 


